

افغانستان آزاد – آزاد افغانستان

AA-AA

چو کشور نباشد تن من مباد
بین بوم و بر زنده یک تن مباد
همه سر به سرتون به کشتن دهیم
از آن به که کشور به دشمن دهیم

www.afgazad.com

afgazad@gmail.com

European Languages

زبانهای اروپائی

Angel Guerra Cabrera

07.06.2022

An anti-democratic summit



The summit convened in Los Angeles next week is another clear proof of the authoritarian and undemocratic character of the elites that govern the United States. The exclusion of Cuba, Nicaragua and Venezuela from the meeting from the outset confirms this outright.

It is a very serious fact, which leads to other very serious exclusions. The United States has disregarded the consensus of non-exclusion that had been reached, by which Cuba already participated in editions VII and VIII, of Panama and Lima, obeying a general clamor of the Governments and peoples of the region.

This means that Washington does not understand or does not want to realize that the era of neoliberal hegemony is over, when it did and undid at will.

Nor does it support that it takes much strength again – as in the decade of the late nineties and the end of the 2000s – but with more depth, the rejection of the peoples to neoliberalism and a clear tendency to the election of progressive governments, present in Mexico, Bolivia, Honduras, Peru, Argentina and Chile, and knocking on the doors in Colombia with Petro, recent winner of the first round, and in Brazil with Lula, whom all the polls already give absolute winner.

Of course, to this we must add Cuba, Venezuela, Nicaragua and the six brave Eastern Caribbean States that are part of ALBA, which share not a few ideas and also projections in foreign policy with those mentioned above and have just shown a clear and accurate view of the current world at the XXI [ALBA Summit](#).



XXI Cumbre del ALBA-TCP. La Habana, Cuba, 2022. Foto: Irene Pérez/ Cubadebate.

Otra grave acción antidemocrática del [Gobierno de Biden](#) es que no haya preguntado a los Gobiernos de América Latina y el Caribe qué temas es de su interés discutir en la reunión.

Con su arrogancia usual, y como prueba de que el fantasma de James Monroe guía aún las acciones del Departamento de Estado y de la [Casa Blanca](#), estos se atribuyeron el derecho, que nadie les ha concedido, de decidir los temas y, si acaso, hacer como que consultaban los borradores con algunos de los Gobiernos de su agrado. Encima de no haber pedido con el debido tiempo los criterios de los otros países, ahora andan contra reloj, intentando reparar lo irreparable.

Por filtraciones mediáticas y un documento publicado el 24 de mayo por el servicio de investigación del Congreso de EE.UU., se conocen algunos asuntos que ese país pretende

tratar en la reunión. La migración ilegal está a la cabeza, junto con el control de fronteras, análisis de sus causas, corresponsabilidad en el tema, etc.

Todo ello muy discutible, pues son las políticas estadunidenses y de las sumisas oligarquías locales las mayores causantes de la migración en la región, empezando con sus decenas de intervenciones militares desde el siglo XIX, añadidas a la imposición –a veces invasión de los marines mediante– de sangrientas dictaduras militares, después la doctrina de seguridad nacional y el [Plan Cóndor](#), sin olvidar las guerras centroamericanas de los ochenta y, como remate, las políticas neoliberales. Casi todas ellas causantes de la migración mesoamericana.

¿Cómo piensa Washington discutir sobre migración ilegal, si no participan en el debate Cuba y Venezuela, cuyas corrientes migratorias han sido deliberadamente provocadas con su [criminal política de bloqueo](#), en el caso de Cuba por seis décadas y llevada ya a extremos salvajes de crueldad, en ambos casos mantenida durante [la pandemia](#)?



Según sus organizadores, [la cumbre](#) se propone acciones que “dramáticamente mejoren la respuesta a la pandemia y la resiliencia, promuevan una recuperación verde y equitativa, atrevidas, fuertes e inclusivas democracias y atiendan las causas de raíz de la migración irregular”.

Honestly, it's to die of laughter. From when does the Empire care about the solution of our problems? If it were not outrageous, it would also be laughing out loud to pretend a serious debate about the response to the pandemic that does not take into account Cuba,

the only Third World country that created its own vaccines and with the disease under total control thanks to having immunized 96% of its population. Add in sending 5,000 of your doctors to support other countries against covid.

The U.S. says nothing about who will provide the funds to accomplish those wonders. It should be noted that [President López Obrador](#) has reminded Washington of its failure to comply with the miserable 4 billion promised to contain migration in Central America with social programs, while in a jiffy Biden and Congress approved a whopping 40 billion dollars for Ukraine.

The very dangerous [conflict against Russia](#), the no less dangerous hegemonic dispute with China, the control of our region with docile governments and the November elections seem to be the only thing that really worries the ailing Biden administration. The rest: electoral contortions for the gallery.

Angel Guerra Cabrera

Edited by [Maria Piedad Ossaba](#)

Source: [Cubadebate](#), June 2, 2022

La Pluma net 03.06.2022